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Korlátko z dronu. Foto Andrej Harnúšek.   

Po krátkej odmlke sa vám opäť prihovárajú vaše Ceroviny. Prinášajú vám informácie o dianí v našej obci v uplynulých mesiacoch, 

zaujímavosti i pravidelné rubriky. Okrem nich zároveň kladú otázku, ako zapojiť viac ľudí nielen do podujatí obce, školy, knižnice 

a organizácií, ale i do diskusie, ako zlepšiť život v obci.  

Druhé číslo je tenšie ako obvykle, no do vianočného vydania máme pripravené množstvo materiálu.  

CEROVINY PREDSTAVUJÚ SVOJU OBEC                                                                      -boma-                                                                                                           

Tak, ako sme avizovali v minulom čísle, pokračujeme v našej pravidelnej téme, 

v ktorej vás oboznamujeme s časťami našej obce.  

Aj druhú časť venujeme Rozbehom.  

V tomto čísle sa bližšie pozrieme na najstaršie dominanty Rozbehov – hrad Kor-

látko a Kostol Nanebovzatia Panny Márie.     

Ak sa chceme venovať histórii, najskôr musíme na hrad. Jeho osud je všeo-

becne známy, veď to bol jeden z prvých hradov, ktorý chránil západné pohra-

ničné územie Uhorského kráľovstva a dôležitú obchodnú cestu. Vznikol v druhej 

polovici 13. storočia a patril kráľom i významným šľachtickým rodom. Zažil veľa 

bojových chvíľ, počas ktorých ho postihli pohromy, ale aj „vďaka“ ktorým ho jeho 

majitelia prestavali a urobili z neho chránené sídlo - sídlo Korlátskeho panstva 

i svojich rodín. K neveľkému, pôvodne gotickému „hornému hradu“ – časť hradu 

s vežou a palácom, postupne pribudli „stredný a dolný hrad“. Renesančná do-

stavba premenila hrad na dobrú pevnosť i pohodlnejšie obydlie - aj keď ho po-

stupne (od 17. storočia) nahradili rezidencie v podhradí – kaštiele v Jablonici 

a Lieskovom. Návštevníkov hradu dodnes pútajú jeho stavebné prvky (mnohé 

z nich najmä vďaka zanietencom, ktorí pokračujú v jeho záchrane). Nesporne 

k nim patrí najmä bergfrit - valcovitá veža s polygonálnym základom, ktorá je 

v architektúre slovenských hradov veľmi vzácna. Podobné útočištné veže – sta-

vebne, rozmerovo aj situovaním, sa už od začiatku 13. storočia nachádzali napr. na hrade Devín, Oponice, ... na východnom Slo-

vensku na Spišskom hrade, hradoch Slanec alebo Čičva. Takéto veže v prípade potreby slúžili obrancom ako posledné útočište – 

odtiaľ názov útočištná, niekedy označovaná aj ako „Nebojsa“. Pokračovanie na s. 7. 

Z obsahu:  
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* CEROVINY PREDSTAVUJÚ SVOJU 

OBEC - ROZBEHY 
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vosť v obci 
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obecného zastupiteľstva – Novinky 
v obci 

* PRIPRAVUJEME  
* NAŠA KNIŽNICA – ŠKOLA - Z ČIN-

NOSTI ORGANIZÁCIÍ 
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* Z NAŠICH TRADÍCIÍ 
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ZAUJÍMA NÁS                                                                   INFORMUJEME                          -boma-                                                                                                              

Jedna otázka pre starostu obce 

Ako ďalej s lekárom, pýtame sa.  

Zatiaľ to, žiaľ, nevyzerá priaznivo. Hoci sa už od mája snažíme 

lekára do obce získať, nemáme žiadne potvrdené dohody. Celú 

situáciu by som opísal takto: Len čo naša všeobecná lekárka 

oznámila, že končí ku koncu mája, tak som spolu s lekárnikom 

pánom Molčanom, začal hľadať náhradu. Nakoľko času bolo 

veľmi málo - necelé dva mesiace, tak sme robili, čo sa dalo. Za-

čali sme volať do okolitých ambulancií, lekárom, VÚC Trnava 

(ktorý to má na starosti), zisťovali sme, pýtali sa, behali po stret-

nutiach - aj  po večeroch, víkendoch, na kávu a pod. 

VÚC Trnava do poslednej chvíle nič nedal vedieť, až na nátlak 

obce poslali dva dni pred ukončením činnosti MUDr. Dederovej 

krátku správu, kto nás vlastne bude mať na starosti. Keby sme 

sa nepýtali, tak ani nevieme ..., a to je úrad, ktorý má situáciu 

vyriešiť a tiež o tom informovať. Žiaľ, nepodarilo sa a dopadli 

sme tak, ako sme dopadli, to znamená, že sme „prischli“ MUDr. 

Zimanovi a následne pokračovateľom.  

Aj napriek tomuto všetkému sme s pánom  Molčanom pokračo-

vali a stále pokračujeme v hľadaní adekvátnej lekárky/lekára. 

Nedarí sa -  aj napriek benefitom, ktoré ponúkame (len obvod 

Cerová má cca 1000 pacientov), ponúkame byt na prenájom 

k ambulancii. Možností je čím ďalej tým menej, kontaktovali sme 

už asi každého, o kom sme vedeli alebo bol odporúčaný od 

iných lekárov a známych. Dokonca sme aj v polovici júna mali 

stretnutie s lekárkou, ktorá prejavila záujem – no celé to stros-

kotalo po previerke, v ktorej sme zistili, že ide o podvodníčku 

bez potrebných dokladov. 

A keby sa aj teraz našiel lekár, ktorý by chcel zobrať ambulan-

ciu, tak len vybavenie potrebných povolení a ostatných doku-

mentov je cca 6 mesiacov, čo sme, samozrejme, ochotní pod-

stúpiť.  

Ak by niekto poznal nejakého lekára, alebo by vedel poradiť, 

prosím, dajte vedieť.  

Napriek neúspechom pokračujeme, no naše kompetencie sú 

obmedzené, vlastne takmer žiadne. Celú vec má riešiť VÚC Tr-

nava, či riešia alebo neriešia je každého názor. 

Zo zasadnutí obecného zastupiteľstva  

Zasadnutie 27. júna 2023  

V prvých bodoch zasadnutia obecné zastupiteľstvo prerokovalo  

Záverečný účet obce za rok 2022. Po úprave, ktorá zohľadnila 

pripomienky hlavného kontrolóra obce a nezávislého audítora 

obce, vzalo na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra a záve-

rečný účet a celoročné hospodárenie za rok 2022 schválilo bez 

výhrad. Vzalo na vedomie schodok rozpočtu za rok 2022 v sume 

68 707,53 €. Dôležitým bodom rokovania bol tiež návrh na 

zmenu rozpočtu na rok 2023 č. 1.  Počas zasadnutia boli k nemu 

navrhnuté dve zmeny - konkrétne neschválenie členského prí-

spevku pre MAS Podhoran v sume 2130,- € a navýšenie od-

chodného do dôchodku pre riaditeľku materskej školy. OZ  vzalo 

na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra obce k zmene roz-

počtu a takto upravenú zmenu rozpočtu schválilo.  

V bode Rôzne sa poslanci venovali  predĺženiu platnosti plánu 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Cerová pre roky 

2015 – 2020 aj pre rok 2023, ktorý schválili. Zaoberali sa tiež 

sťažnosťou občana. Starosta informoval o rozpracovanej inter-

nej analýze stavu dopravného a iného značenia na miestnych 

komunikáciách spolu s ostatným zariadením. Po vyhodnotení 

analýzy budú spracované podklady na doplnenie alebo výmenu 

za vyhovujúce značenie a zariadenia. 

V rámci diskusie odzneli požiadavky na opätovné spustenie 

smútočných oznamov na webstránke obce a pripomienky ohľa-

dom posielaných notifikácií hlásení miestneho rozhlasu cez ap-

likáciu – posielať ako oznamy, nie všetky, len tie hlavné - k tomu 

starosta vyrieši technické náležitosti s prevádzkovateľom. Ďalej 

na doplnenie kontajneru na separovaný zber (sklo) k bytovému 

domu – požiadavka je podaná na spoločnosť, ktorá túto službu 

zabezpečuje. Na osadenie retardérov na miestnej komunikácii 

pri bytových domoch na zvýšenie bezpečnosti na tejto komuni-

kácii – riešenie bude v rámci internej analýzy. Znova bol prero-

kovaný návrh na vyriešenie neoprávnene užívaného pozemku 

oproti zdravotnému stredisku. Starosta podal informáciu o stave 

štúdie pre obecnú kanalizáciu – bola vybraná alternatíva a štú-

dia sa podľa nej dokončí.

Ostatné zasadnutie OZ dňa 27. septembra sa konalo v čase uzávierky novín, preto iba stručne o obsahu rokovania. Poslanci sa 

zaoberali Správou o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach školy a školských zariadením v obci Cerová 

v školskom roku 2022/2023 a organizácii školy v novom školskom roku. Dôležitým bodom programu bola Správa nezávislého audí-

tora z auditu účtovnej závierky za rok 2022 a k správe z auditu konsolidovanej účtovnej závierky a ďalším požiadavkám zákonov 

a iných právnych predpisov za rok 2022 k 31.12.2022, ku ktorej sa vyjadril aj kontrolór obce. OZ tiež riešilo aktuálne otázky – týkajúce 

sa najmä zdravotníckych služieb v obci a príprave VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady pre rok 2024, o poplatkoch za poskytované úkony a služby vykonávané obecným úradom Cerová, VZN o evidencii, 

vodení a pohybe psov na území obce Cerová, atď. Tiež plánovaným prácam v obci – ako jesenná údržba verejných priestorov, 

príprava na zimu - objekty a niektoré zariadenia je potrebné zazimovať. V najbližšej dobe prebehne oprava dažďovej kanalizácie na 

križovatke pri sv. Vendelínkovi, oprava a nastavenie verejného osvetlenia pred zimným obdobím. Poslednú septembrovú sobotu 

voľby do NR SR a potom prípravy k stretnutiu jubilantov a Dňa úcty k starším. 

UPOZORNENIE 

Obec upozorňuje všetkých občanov na pohyb určitých osôb, ktoré navštevujú naše domácnosti a ponúkajú rôzne druhy 

opráv a služieb. Buďte opatrní, pokiaľ nemáte vopred dohodnutú nejakú opravu alebo službu. 

 

Novinky v obci 

Rekonštrukcia a úprava budovy bývalej škôlky 

Vďaka aktivite členov našej jednoty dôchodcov sa podarilo upraviť pravú časť bývalej škôlky, v ktorej je klub seniorov a knižnica. 

Vyše 30 brigádnikov – seniorov, ale i mladých ľudí vyčistilo takmer celú budovu a za pomoci starostu a zamestnancov obce vyviezlo 

množstvo starých a nepotrebných vecí (viď foto).  
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Materiál a vodoinštalačné práce, rekonštrukciu sociálnych zariadení, maľovanie a nátery financovala obec – celkové náklady cca 

17 000 eur. Takto sa podarilo rozšíriť nielen klub, ale i získať nové priestory pre knižnicu – budú slúžiť ako depozit na staršie knihy. 

Môže sa tiež upraviť aj samotná knižnica. Presná suma zatiaľ nie je uzavretá, treba ešte dorobiť niekoľko drobných úprav.  

  

Obecné múzeum  

Pripravujú sa priestory pre „obecné múzeum“ – miestnosti 

v priestoroch bývalého baru Oáza. V rámci prípravy sme usku-

točnili vypratanie a vyčistenie celého priestoru. Pripravujeme sa 

na finálnu realizáciu, v ktorej sa chceme uchádzať o dotáciu na 

realizáciu múzea.  

Práce v obci  

Počas letnej sezóny prebiehala údržba verejných priestranstiev, 

budov a cintorínov. Prevažne išlo o úpravu zelene, hlavne kose-

nie, ktoré zaberá najviac času. Tento rok je priaznivé daždivé aj 

teplé počasie, trávny porast má teda ideálne podmienky. Popri 

tom sme sa starali  o dreviny, vykonali sme bezpečnostné orezy 

na veľkých stromoch. Taktiež nezabúdame ani na budovy - 

bežné opravy, údržbu a čistenie – najmä práce, ktoré sa nedajú 

vykonávať počas chladných dní.  

Tiež postupne a podľa potreby čistíme priekopy, kanály a vpuste 

na odvod dažďovej vody. Priebežne sa opravujú chodníky po-

škodené po prejazde nákladnou dopravou – hlavne v časti Lies-

kové.  

Pomerne časovo náročná je starostlivosť o nájomnú bytovku vo 

vlastníctve obce, kde je obec správcom. Napriek tomu, že je to 

nová budova, potrebuje určitý servis a údržbu -  aj keď zatiaľ mi-

nimálnu. 

Pomáhali sme aj pri organizovaní rôznych kultúrnych podujatí - 

zapožičaním vybavenia, pomocou s prevozom materiálu a pod.  

Popri týchto „fyzických“ aktivitách sme sa na obecnom úrade ve-

novali rutinným aj mimoriadnym administratívnym úkonom. 

V uplynulých týždňoch prebiehal nezávislý audit, ktorý je po-

vinná absolvovať každá obec.  

Projekty 

Zapojili do dvoch výziev. V prvej, zameranej na vybudovanie fo-

tovoltaickej elektrárne na budove školy, sme získali finančný prí-

spevok vo výške 63 036,40 eur. Realizácia projektu má prebeh-

núť do konca tohto roku.  V rámci druhej výzvy „Riešenie mig-

račných výziev v obci Cerová“, sme od  Ministerstva investícií, 

regionálneho rozvoja a informatizácie SR získali podporu vo 

výške 20 800 eur (čaká sa ešte na potvrdenie výzvy). Tieto pro-

jekty a príprava administratívy trvala bezmála dva mesiace.  

V projekte „Poznávame a chránime prírodu hravo a zdravo“, 

ktorý pripravil Klubík – Hrajkáreň, obec dostala finančný grant 

2 500 eur. Úspešný bol aj projekt „Hrad Korlátko – workshopy 

a výskumy 2023“ – grant vo výške 14 070 eur. 

Prezentácia obce 

Naša obec sa prezentovala 

v rozhlasovej relácii "Zvony nad 

krajinou" , ktorú vysielalo Rádio 

Regina dňa 18. júna 2023. Stále 

si ju môžete vypočuť v archíve 

rádia - https://www.rtvs.sk/radio/archiv/1709/2078133. 

 

PRIPRAVUJEME                                                                                                                                   -boma- 

Október: 14.10. Stretnutie jubilantov (50, 60, 70-roční jubilanti), 18.10. Čítaníčko v knižnici     November: 11.11. Deň seniorov, 

Čítaníčko v knižnici             December: Čítaníčko v knižnici, Predvianočné podujatia obce a organizácií – Mikulášska kvapka krvi, 

„Štefanská retro diskotéka“ – OZ Cerová Inak.      Bližšie sledujte FB obce a organizácií.  
 

OBECNÁ KNIŽNICA                                                                                                                         -anmi-

Nové akcie v knižnici 

Na úvod treba povedať, že za zorganizovanie nových akcií 

v knižnici sa najviac zaslúžila Barbora Krištúfková a dve Mirky – 

Chlupíková a Harnúšková. 

Už prvý kvíz v knižnici 14. apríla bol výlučne v réžii Mirky 

Chlupíkovej. Spolu s manželom Petrom pripravili otázky z rôz-

nych oblastí, napr. o Cerovej, o knihách, histórii, športe a ďalšie. 

Všetky otázky mali krásne spracované v prezentácii. Každé 

družstvo malo pri-

pravený hárok, kde 

sme písali odpovede. Po každom kole sa zrátali body za správne 

odpovede. Súťažili štyri družstvá s tromi členmi a s niektorými 

otázkami sme sa aj potrápili. Nešlo však len o  vedomosti, ale aj 

o dobrú zábavu. Veríme, že bude aj ďalší kvíz a zúčastní sa 

oveľa viac súťažiacich. 

Anna Michalicová, vedúca knižnice 

https://www.rtvs.sk/radio/archiv/1709/2078133
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V apríli pripravila Mirka Harnúšková Čítaníčko pre deti. Prišlo 

9 detí a 3 dospelí a čítali si Kroniku Narnie. Po prečítaní úryvku 

sa porozprávali a nakreslili si obrázky. 

Dňa 10. mája pripravili Mirka a Mário Harnúškovci interak-

tívnu prednášku o bobroch. Zúčastnili sa jej deti zo školského 

klubu. Dozvedeli sa veľa o živote bobrov, ohmatali makety bob-

rích stôp a vyskúšali si bobrie zuby, samozrejme papierové. 

V máji pripravila Mirka Harnúšková Čítaníčko z knihy Každo-

denné cesty obyčajných vecí. Účastníci sa dozvedeli napríklad, 

ako sa dostanú banány z plantáží až do obchodov, kde sú kufre, 

kým sme v lietadle, ako sa vyrábajú džínsy a ďalšie zaujíma-

vosti. Do čítania, rozprávania a kreslenia sa zapojilo 13 detí. 

21. mája sme sa stretli na Historickej prechádzke po Cerovej. 

25 účastníkov sprevádzala Božena Malichová. Zišli sme sa pri 

cerovskom cintoríne, kde nám porozprávala a ukázala pozos-

tatky starého „zámečka“ a židovského cintorína. Potom sme sa 

prešli ku kaštieľu, kde nás Božka sprevádzala ako členka rodiny 

Aponiovcov po celom kaštieli. Dozvedeli sme sa veľa zaujíma-

vostí. Boli sme aj v pivnici, aj v podkroví. Boli sme nadšení, lebo 

takto nikto z nás kaštieľ nepoznal. Tešíme sa na podobnú vy-

chádzku na hrad Korlátko. 

16. júna sme mali v knižnici cestovateľskú prednášku Mar-

tina Huttu o jeho Ceste SNP. Maťo nám zaujímavo porozprával, 

ako s kamarátom prešli celú Cestu SNP, koľko zažili daždivých 

dní, dokonca aj sneh v máji, o krásnej prírode, ale aj o dobrých 

ľuďoch, ktorí im na ceste pomáhali. Priniesol aj veľa krásnych 

fotografií, ktoré boli celé leto vystavené v knižnici. 

23. júna bol v škole tradičný Juniáles a rozhodli sme sa, že 

tam deťom prinesieme najnovšie zaujímavé knihy z knižnice. 

Výstavka bola v triede a niekoľko detí zaujala a knihy si prezreli. 

Zatiaľ ostatná akcia bola v knižnici 11. augusta. Téma pred-

nášky bola Chudnutie a výživa s Jarkou Kotvanovou. Jarka pra-

cuje s poslednými poznatkami ohľadom potravín, makrobiotic-

kého zloženia stravy a zmeny stravovacích návykov. Osem žien 

sa dozvedelo veľa o zdravom stravovaní, o diétach, o prerušo-

vanom pôste a ďalšie zaujímavosti. Mali aj veľa otázok, na ktoré 

Jarka odpovedala. 

Na niektorých akciách sa zúčastnilo viac, na niektorých me-

nej návštevníkov. Všetky tieto akcie boli vopred avizované na FB 

stránke knižnice. Ak vás zaujali, určite budú v knižnici aj ďalšie, 

na ktoré vás srdečne pozývame.  

 

Naša knižnica je už i na internete: https://k_cerova.bib-

lib.sk/?fn=LibraryProfileChildYV86T&&seo=Kni%C5%BEnica-

Cerov%C3%A1-|-InfoGate.  Je tu aj online katalóg kníh. 

 

 .   

 Foto -  Prednáška o bobroch                                                                                        Kvíz o Cerovej 

 

NAŠA ŠKOLA                                                                                                                                        -boma           

Naši školáci ukončili veľmi úspešný školský rok 2022 -2023 a naštartovali nový 2023 – 2024. Na konci roka sa rozlúčili so zástup-

kyňou materskej školy pani Hedvigou Tichou a pani učiteľkou Magdalénou Tomkovou, ktoré odišli do dôchodku. Za ich obetavú prácu 

im patrí veľké „ĎAKUJEME“. Tiež s deviatakmi, ktorí od nového školského roku nastúpili na stredné školy. Obec Cerová, vedenie 

školy a rodičovské združenie ocenilo najlepších žiakov školy – medzi nimi najúspešnejších deviatakov, ktorí reprezentovali školu 

a získali pre ňu výnimočné úspechy -  Moniku Michalicovú a Petra Beňáka. K nim sa pridal Martin Petráš, ktorý si z rúk riaditeľa školy 

prevzal cenu za kamarátstvo a ochotu pomáhať tam, kde bolo potrebné (foto 2).  

Z množstva úspechov, ktoré  žiaci získali, vyzdvihneme najmä úspechy recitátora Jakuba Valáška (foto 3), speváka Matúša 

Tarkoša (foto 4), dievčat, ktoré obhájili vlaňajšie tretie miesto na Majstrovstvách Slovenska vo vybíjanej, o ktorých vám viac napíšeme 

vo vianočných Cerovinách (foto 5).   

https://k_cerova.biblib.sk/?fn=LibraryProfileChildYV86T&&seo=Kni%C5%BEnica-Cerov%C3%A1-|-InfoGate
https://k_cerova.biblib.sk/?fn=LibraryProfileChildYV86T&&seo=Kni%C5%BEnica-Cerov%C3%A1-|-InfoGate
https://k_cerova.biblib.sk/?fn=LibraryProfileChildYV86T&&seo=Kni%C5%BEnica-Cerov%C3%A1-|-InfoGate
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Poďakovanie pani učiteľke Magdaléne Tomkovej            foto 2                                                                                     foto 3 

   

         foto 4                                                                                     foto 5 

Naši hasiči  

Cerovskí hasiči mali v uplynulých mesiacoch veľa 

práce. V apríli a máji absolvovali viacero odborných 

podujatí - výcvik v polygóne a na Lešti, dve okrskové 

taktické cvičenia v Plaveckom Petre a školenie roz-

hodcov. Nadobudnuté zručnosti využili aj počas let-

ných zásahov – pri požiari na cerovskej skládke od-

padu a odstraňovaní spadnutého stromu počas júno-

vej búrky (aj pri tzv. havarijnej situácii na ceste do 

Jablonice).  

Členovia zboru koncom apríla tradične postavili 

cerovský máj. Na Hasičskej púti v Šaštíne prezento-

vali historickú techniku, na hasičskom dni v Horných 

Orešanoch zasa hasičský trabant. Zúčastnili sa osláv 

storočnice Okresnej organizácie hasičskej jednoty 

DPO Senica (foto) i 100. výročia založenia DHZ Doh-

ňany. Spolupodieľali sa na Územnej súťaži DHZ 

a hasičského dorastu.  

 

Jednota dôchodcov 
Cerovskí seniori si počas jarných a letných mesiacov pripravili celý rad akcií. Začali sme 

brigádami - na ceste ku skládke, pokračovali čistením budovy bývalej škôlky a sadením stromčekov v spolupráci s OZ Cerová Inak.  

Za klub Božena Malichová  
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Oddýchli sme si na výletoch – v Tatrách, Topoľčiankach, 

v Kyjove i na vychádzkach v okolí, na opekačkách, zašportovali 

na súťažiach v našom obľúbenom petangu, získali nové vedo-

mosti na podujatiach v knižnici i na vychádzke k histórii obce.  

Na členskej schôdzi sme si uctili našich jubilantov. Pomáhali 

sme obci pri stavaní mája.  

Naše členky Bronka Petrášová a Anička Michalicová nás vý-

borne reprezentovali v Senickom pásme poézie, prózy a vlastnej 

tvorby seniorov 2023 (foto vpravo).   

Sme hrdí, že si našu prácu cenia aj v Krajskej organizácii 

Jednoty dôchodcov na Slovensku. Svedčí o tom aj ocenenie, 

ktoré za okres Senica získala naša predsedníčka Bronislava 

Petrášová na slávnostnom stretnutí v Trnave (foto vľavo). 

 

Telegraficky z činnosti občianskeho združenia „Cerová Inak“. 

 

Cerovská rozprávková alej  

Začiatkom tohto roka sme zís-

kali  peniaze z dvoch grantov - 

z nadácie Poštovej banky 

a Tipsportu. Financie boli pou-

žité na projekt "Cerovská roz-

právková alej" a „Návrat ku sta-

rým odrodám". V dolnej časti 

nášho chotára – na ceste od 

kríža bolo vysadených 95 stro-

mov - 65 ovocných stromov 

a 30 líp, ktoré stále kontrolu-

jeme. Do výsadby sa zapojili 

celé rodiny, ale i organizácie - 

obec, škola, škôlka, Jednota 

dôchodcov, poľovníci, ha-

siči,  členovia urbáru. Množ-

stvo stromčekov dostalo svoje 

označenie, ktoré pripravili deti 

zo ZUŠ pod vedením Mária 

Harnúška. Ďakujeme všetkým! Veríme, že nám tieto stromčeky urobia po rokoch radosť a budeme spoločne zberať i úrodu. 

Žabie taxi     

V apríli sme pokračovali v záchrane obojživelníkov na ceste pri Škripíku. Vďaka  "Žabej hliadke" v zložení: Miška Fuknová, Mirka 

Harnúšková, Mário Harnúšek, Marta Tencerová ml., Richard Horváth, Janka Daniel a Marta Kubová sa podarilo zachrániť 902 oboj-

živelníkov – žiab -  najmä ropúch obyčajných. Všetkým záchranárom patrí veľká vďaka. Všimli si nás i v Senici, kde sme dostali za 

túto akciu ocenenie. 

Pochod za zdravie  

4. ročník Pochodu za zdravie sme výnimočne pripravili v našom krásnom Cerov-

skom kaštieli. Nechýbala prehliadka kaštieľa s p. Malichovou. Tento rok sme privítali 

p. Búrana, ktorý čítal zo svojej knihy „Ťažký život na dzedzine“, na harmonike za-

hrala Katka Vaculková zo Skalice. Na slniečko sme mohli pozrieť s ďalekohľadom, ktorý priniesli z hvezdárne zo Sobotišťa manželia 

Štefečkovci. Nechýbalo občerstvenie, opekačka, aktivity pre deti, ale i hudba s DJ Oslejom. Táto akcia je vždy charitatívna. Tento 

Rozprávková alej                                                                    V kaštieli  

Marta Kubová    
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rok do kasičky na detskú onkológiu 

účastníci prispeli sumou 130,- eur. 

Peniažky už putovali na ich účet. 

Veľké ĎAKUJEME patrí všetkým 

účastníkom.  

Darovanie krvi  

Pred veľkonočnými sviatkami daro-

vali krv Erika Takáčová, Janka Da-

niel, Hanka Kopecká, Alenka Roma-

nová a jej syn Adrián, ktorý daroval 

krv i v auguste. K nemu sa pridali 

Martina Petrášová a manželia Sláv-

ka Pirohová a Miloš Piroha (foto). 

A čo ešte pripravujeme do konca 

tohto roku?  

Pozývame darcov krvi, aj tých, ktorí 

to chcú skúsiť prvýkrát, pridajte sa 

k nám. Každá jedna kvapka môže 

zachrániť život. Najbližší termín da-

rovania bude v decembri – Mikulášska kvapka krvi. Tento rok sme sa rozhodli ešte pripraviť akciu – „Štefanskú retro diskotéku“. 

Srdečne vás pozývame. 

 

FK Cerová 

V tomto období už naplno bežia zväzové súťaže. Letná prestávka bola vyplnená prípravou na novú sezónu, a samozrejme, aj 

podujatiami pre verejnosť. Takým bolo i tradičné derby CEROVÁ – LIESKOVÉ, po ktorom sa celkový stav upravil 14 : 12 pre Cerovú. 

Za Cerovú hrali: Ľubomír Pavlík - Peter Machlica, Peter Mikúšek ml, Peter Mikúšek st., Samuel Krúžek, Miroslav Hlavatý, Filip Wolf, 

Martin Burian, Tomáš Gočál, Pavol Daniel, Tomáš Miča, Ľubomír Harnúšek, Tomáš Režnák, Ladislav Řežnák, Tomáš Veteška, 

Slavomír Veteška, Anton Veteška - tréner Ján Herda.  

Za Lieskové hrali: Roman Konopa - Jaroslav Herceg, Andrej Janák, Jozef Janák, Peter Kuchta, Jozef Masár, Adrian Roman, Peter 

Madluška, František Veselý, Marek Holič, Stanislav Ráček, Pavol Chovanec, Tomáš Ráček, Juraj Chovanec, Kamil Tomek, Martin 

Mareček, Lukáš Stanek, Andrej Šimek. Zápas rozhodoval Lukáš Juráň.  

Na ihrisku sa stretli aj rodičia so svojimi ratolesťami.  

 
 

CEROVINY PREDSTAVUJÚ SVOJU OBEC                                                                                          -boma- 

Rozbehy (pokračovanie zo strany 1 

Korlátko sa tak stavebne priraďuje k hradom, ktoré kombinovali tri základné bergfritové dispo-

zície: vežu, palác a hradbu. Náš bergfrit bol priamo naviazaný na skalnatý výbežok a v spojení 

s hradbou chránil dvojpriestorový palác. Autori Encyklopédie slovenských hradov Miroslav Pla-

ček a Martin Bóna  píšu, že jadro korlátskeho hradu bolo inšpirované bergfritmi moravských stavieb. Inšpirácia stavať veže tohto typu 

prišla z Francúzska cez Alsasko a Lotrinsko. Model bergfritu ovplyvňoval Čechy, Sliezsko, Moravu, Malopoľsko, Sedmohradsko 

i Slovensko. (Bergfrit na obrázku označený šipkou.) 

      Neobvyklými tvarom disponovali tri piliere, ktoré spevňovali steny prestavaného stredného paláca - mali klinovitý tvar  so strieško- 
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vitým zakončením (pripomínali búdy) a tiež rohový pi-

lier ukončený vežičkou v jeho severozápadnej časti. 

Boli vystavané v rámci renesančnej prestavby a rozší-

renia hradu v prvej polovici 16. st. 

     Zaujímavou stavbou, aj keď oveľa mladšou, je Kos-

tol Nanebovzatia Panny Márie. Jeho predchodkyňou 

bola podobne ako v Cerovej kaplnka z polovice 18. sto-

ročia. Pôvodná jednoduchá baroková stavba s apsidou 

(výklenkom) a vežou ukončenou ihlanovou helmicou  

bola v 19. storočí klasicisticky prestavaná. Interiér ap-

sidy je zaklenutý konchou (polkruhovitou klenbou v tva-

re štvrťgule) a valenými klenbami s lunetami (klenbami 

polmesiačikovitého tvaru). Nachádza sa v ňom nesko-

robarokový oltár Nanebovzatia Panny Márie z roku 

1924. V tomto roku rozbežský richtár Štefan Jašo na-

písal list krajanom v USA a požiadal ich o finančný prí-

spevok na obnovu kostola. Z krajanského príspevku, 

obecných peňazí a darov od obyvateľov obce i kňažnej 

Gabriely Windischgrätz bola vymaľovaná celá kaplnka 

(práce vykonali vojnoví invalidi, ktorí v tom čase bývali 

v bývalom poľovníckom kaštieli Bojková), zakúpený oltárny obraz „Panna Mária do neba vzatá“ a svietniky a lampáše k oltáru. Pred 

kostolíkom sa nachádza  kríž s pieskovcovou plastikou Panny Márie, ktorý dali v roku 1937 postaviť rozbežskí rodáci.  Hovorí o nich 

tento nápis: NA PAMIATKU KÚ CTI A CHVÁLE BOŽEJ POSTAVIŤ DALI: POLOVICU DALI LUDEVÍT ŠKRABÁK MLYNÁR A JEHO 

MANŽELKA MÁRIA ROD. KANICHOVÁ, MIKULČÍK ŠTEFAN A MANŽELKA ALBÍNA ROD. VACULOVÁ A JEHO BRAT A SESTRY 

V AMERIKE“.   

Z  NAŠICH  TRADÍCIÍ                                                                                                                             -anmi- 
 

1. októbra nás čakajú hody, preto niekoľko slov o tom, prečo sa vlastne slávia hody. Tento sviatok má dve stránky – cirkevnú 

a svetskú. Cirkevná znamená, že hody sú vždy prvú októbrovú nedeľu na počesť vysvätenia nášho Kostola Anjelov Strážcov. Všetci 

veriaci sa zúčastňujú na hodovej slávnostnej omši. Svetská znamená ozajstné hodovanie jedlom, návštevami, kolotočmi, zábavou. 

Hodovým jedlom bola v minulosti vždy pečená hus alebo kačka. K nej dusená kapusta a knedľa. Nechýbala mäsová polievka s  do-

mácimi rezancami a rôzne koláče a zákusky. Po obede chodili po dedine rómski muzikanti, ktorí pred každým domom hrali a gazdovia 

im za to dávali „výslužku“. No a potom sa išlo na kolotoče. Kedysi bývali tam, kde je dnes obchod a autobusová zastávka. Tešili sme 

sa, ak prišli aj nejaké „krámky“,  kde sa dali kúpiť rôzne čačky alebo maškrty. Aby sme nezabudli, v sobotu bola vždy hodová zábava 

a v nedeľu futbal na ihrisku. Dnes už asi menej našich občanov dodržiava hodovú tradíciu, ale nezaškodí si ju občas pripomenúť. 

 

ZOPÁR ZAUJÍMAVOSTÍ                                                                                                                         -boma- 

 

 TURNAJ v stolnom tenise 
V našej obci sa k starším stol-
ným tenistom pridali aj mládež-
níci.  
Dňa 1. mája 2023 sa uskutočnil 
1. stolnotenisový turnaj pre deti 
a mládež. Zúčastnilo sa ho 12 
odvážlivcov. Atmosféra bola vý-
borná a boli v tom aj emócie. 
Vďaka patrí všetkým zúčastne-
ným a aj dospelákom, ktorí po-
mohli s chystaním stolov a roz-
hodovaním. Tak isto aj OU Ce-
rová za malé občerstvenie 
a medaily. 

 

 Veľa pekných podujatí pripravili i naši podnikatelia. Aj vďaka nim sa naša obec dostáva do povedomia širokej verejnosti.  
 

 Pred Vianocami vyjde nová kniha o histórii hradu a našej obce. Napísala ju Božena Malichová. O pripravovanom krste knihy a pre-
daji bude informovať prostredníctvom stránky obce a tiež na webovej stránke https://bozenamalichova.wixsite.com. 
 
 
 
Redakčná rada: Božena Malichová, Anna Michalicová a Barbora Krištúfková; (jazyková úprava Anna Michalicová, grafická úprava 
Božena Malichová 
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